

Distriktsudvalget – referat

Mødenr.: 48

Dato: Onsdag, den 11. august 2021

Tid: Kl. 17.30 – 21.00

Sted: Storebælt Camping og Feriecenter, Korsør

Deltagere:

Birgitte Kronborg (D1) + 1, Anni Busk Sørensen (D3) + 1, Helle Madsen (D4) + 1, Helle Juul (D7) + 1, Liselotte (D8), Aliice Østergaard (D10), Inger Overby (D11/13), Eva Iversholt (D12) + 1, og Mona Nørheden Johansen (D14) +1. Lisbeth K. Tetsche (D5) deltog telefonisk.

Afbud: Ole Kofoed-Dam (D6)

Der var ingen deltagere fra D2 og D9

Næstformand Jakob B. Ravnsbo, direktør Morten Schram Rodtwitt og klub- og sportschef Anne Silfwander

Referent: Jakob B. Ravnsbo

1. Valg af dirigent
2. Godkendelse af referat
3. Nyt fra administration og bestyrelse
4. Præsentation af kandidater på valg til repræsentantskabsmødet
5. Nyt fra klubberne
6. Breddeaktiviteter
7. Officials
8. Reglementsændringer
9. Stævnekoordinering
10. Næste møde
11. Evt.

Ad 1 – Valg af dirigent:

Eva Iversholt valgtes som dirigent.

Ad 2 – Godkendelse af referat:

Referatet af mødet den 7. marts 2021 godkendtes.

Ad 3 - Nyt fra administration og bestyrelse:

Jakob B. Ravnsbo (JBR) underrettede om status for arbejdsgruppens arbejde og drøftelser. Arbejdsgruppen efterlyste i den forbindelse holdninger fra DISU's medlemmer til, hvordan de geografiske grænser kunne se ud, hvis der skulle laves større distrikter og samtidig efterlystes også hvilke arbejdsopgaver DISU mente, at distrikterne fremadrettet burde varetage.

Om baggrunden for arbejdsgruppens nedsættelse blev det uddybet, at der var et ønske om en ensartethed i ydelser til klubber og ryttere og ensartethed i stævner, så det var nemmere at være stævnerytter også på tværs af distrikterne. Målet var, at distrikterne levede op til en "best practise", således at de distrikter, der havde velfungerende procedurer eller arbejdsgange, kunne sætte standarderne for, hvordan distrikterne bør fungere i forhold til klubberne. Der var også ønske om en mere ensartet tilgang til i hvilket omfang klubberne må holde stævner. Det er oplagt, at der er forskelle på geografierne i distrikterne, der nødvendiggør en mere eller mindre liberal tilgang til adgangen til at holde flere stævner om året.

Morten Rodtwitt (MRO) understregede, at administrationen ikke så sig som modpart til distriktet, men meget gerne vil understøtte distrikterne, så driften bliver mere professionel og effektiv. Man anerkender betydningen af lokal-kendskabet og det hensigtsmæssige i, at distrikterne står for fordelingen af C- og D-stævner og afvikling af distriktsmesterskaber som hidtil.

Det var den overvejende holdning, at distrikternes størrelse ikke skulle ændres, og at den væsentligste opgave i distrikterne var arbejdet med stævner, fordeling, propositioner mm.

Der var behov for stærk fokus på kommunikation, særligt mellem administration og distrikter, for at sikre det gode samarbejde. Det vil også være et vigtigt opmærksomhedspunkt fremadrettet.

MRO oplyste om status for stævneopstart efter coronanedlukningen. Der blev efterlyst tal for starter 2018, 2019 og 2021, som blev lovet sendt rundt efter mødet.

Møderne første torsdag hver måned fra kl. 16.30 fastholdes, hvor distrikterne og administrationen kan drøfte status, særligt i relation til corona, men også i relation til andre aktuelle emner.

Der blev også henvist til DRF's vejledningsvideo og FAQ med hjælp til nye ryttere.

DIF ønsker at bistå klubber i opstart efter corona, så hvis der er nogle klubber, der har behov for bistand, er det muligt at søge hjælp.

Fra administrationen blev det også oplyst, at man havde haft succes med afvikling af workshops over Teams med råd til, hvordan klubberne kunne bruge SoMe til at nå ud til sine målgrupper.

Det blev understreget, at administrationen meget gerne deltager i distriktsrådsmøder.

Der blev efterlyst kursus i "papirløs dressur". Der kommer kursus for klubberne i meget nær fremtid. Eventuelle spørgsmål indtil da kan besvares af Anne Silfwander.

Ad 4 – Spørgsmål/kommentarer fra klubber og distrikter til bestyrelsen og administration

Eva Iversholt (EIV) efterlyste en konklusion på drøftelsen om omfordeling af kontingenter. Der var konsensus om, at kontingenterne ikke skulle lægges om for nuværende, men at det dog ville være ønskeligt, hvis de klubber, der havde få stævner eller måske kun et enkelt endagsstævne, kunne afvikle det til en billigere rate end efter de nuværende takster.

Det blev efterlyst, hvad der lå i formuleringen "ridemæssig aktivitet" og hvornår TD'erne skulle være til stede på stævnepladsen. Fortolkningen var ikke ens på tværs af distrikter og discipliner. Det var forsamlingens holdning, at der skulle være en udvidende fortolkning, således der var TD'ere til stede, hvis der var banetræning og lignende i tilknytning til et ridestævne.

Det blev også drøftet, hvad man skulle gøre, når klubberne ikke overholdt fællesbestemmelserne. Der var den overordnede holdning, at det må påtales af TD'erne og søges løst og hvis ikke det kunne løses, er TD'erne velkomne til at rette henvendelse til administrationen for bistand.

D14 efterlyste DRF's SoMe-politik og det kunne konstateres, at der ikke findes en egentlig SoMe-politik, men derimod mere specifikke retningslinjer for enkelte grupper af ryttere, f.eks. landsholdstruppen.

Ad 5 - Breddeaktiviteter:

VM-turneringen havde givet god søgning på arrangementer, f.eks. Kæphest og Forhindrebanen.

Ad 6 - Officials:

Der var en generel efterspørgsel på flere officials. Det blev oplyst, at der vil blive holdt et TD-kursus til oktober.

Ad 7 – Reglementsændringer:

Der skal anvendes formularen på hjemmesiden til rettelser. Eventuelle forslag til reglementsændringer skal være indsendt inden den 1. september 2021. Alle blev opfordret til at benytte adgangen til at komme med input til reglementet.

Ad 8 –Stævnekoordinering

D12 inviterede de jyske distrikter til stævnekoordinering primo januar 2022.

Ad 9 - Næste møde:

Det aftaltes, at næste møde holdes på Hotel Severin den 6. oktober 2021 kl. 17.30.

Ad 10 - Evt.:

Birgitte Kronborg efterlyste udvikling i 25-års reglen og det blev oplyst, at administrationen støttet af Ulla Tørnæs havde kontaktet Venstres politiske ordfører og prøvet i samarbejde med DIF at påvirke en lempelse af reglen.

For så vidt angår bestyrelsesweekend, blev det aftalt at afholde denne søndag den 3. april 2022 efter repræsentantskabsmødet på Hotel Severin, hvor repræsentantskabsmødet også afholdes.